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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

2. Maria Antonsson (MP) och Andrea Ström (M) fick i uppdrag 

att justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 25 augusti 2017. 

4. Anmäldes att protokollet från den 15 juni 2017 justerades 

den 16 juni 2017. 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2   

Ansökan om verksamhetsbidrag till Fältöverstens 
Bridgeklubb Torsdagsbridge 

Beslut 

Fältöverstens Bridgeklubb Torsdagsbridge beviljas 4 160 kronor 

i verksamhetsbidrag. 

 
Ärendet 

Fältöverstens Bridgeklubb Torsdagsbridge har ansökt om ett 

bidrag om 12 000 kr . 

Förvaltningen föreslår nämnden att bevilja föreningsbidrag om  

4160  kr för 2017. 

 

Bidraget ryms inom budget för 2017.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 juni 2017. 

Dnr 2017-337-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Upphandling av Kampementets vård-och 
omsorgsboende 

Beslut 

Förvaltningen föreslår att skrivelsen besvaras med detta 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I en skrivelse till Östermalms stadsdelsnämnd framför Therese 

Carlborg med flera (M) samt Mats Hasselgren (L) ett antal 

frågor med anledning av upphandlingen av Kampementets vård- 

och omsorgsboende (Kampementet). 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 juni 2017. 

Dnr 2017-414-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Överenskommelse om tillfälligt avtal gällande 
Kampementets vård-och omsorgsboende 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner överenskommelsen och 

uppdrar till stadsdelsdirektören att underteckna ett tillfälligt 

avtal med Attendo Care AB om fortsatt drift av 

Kampementets vård-och omsorgsboende under tiden 1 

oktober 2017 till och med den 15 januari 2018 med en 

uppsägningstid om 30 dagar. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Tilldelningsbeslutet har överklagats av Aleris och 

förvaltningsrätten meddelade den 28 juli 2017 att de avslår 

ansökan om överprövning. Under förutsättning att Aleris inte 

överklagar (inom 10 dagar) och får prövningstillstånd hos 

Kammarrätten, kommer staden därefter kunna teckna avtal med 

Temabo AB.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 augusti 2017. 

Dnr 2017-481-2.2.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Upphandling av matlådor – Hemtjänst Östermalm 
egenregi 

Beslut 

Förvaltningen föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med 

detta tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Den som beviljats bistånd i form av hjälp med mat kan välja att 

få behovet tillgodosett av hemtjänsten genom matlagning, få 

måltiden inhandlad från närbelägen restaurang/affär eller via 

leverans av matlåda. För de personer som väljer matlåda inom 

hemtjänsten i egenregi finns det behov att anlita en leverantör 

för tillagning av matlådor. 

 

I snitt levereras 380 matlådor till hemtjänstens brukare per 

vecka. Nämnden saknar förutsättningar för att kunna producera 

matlådorna inom ramen för den egna verksamheten.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 juni 2017. 

Dnr 2017-454-2.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Förlängning av entreprenadavtal för drift av Gärdets 
gruppbostäder och Karlaplans dagliga verksamhet 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga avtalet med Nytida 

AB för tiden 1 oktober 2018 till och med den 30 september 

2020. 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna 

förlängningsavtalet. 

 
Ärendet 

Nytida AB driver sedan 2014-10-01 Gärdets gruppbostäder och 

Karlaplans dagliga verksamhet på entreprenadavtal. Om 

parterna är överens kan avtalet förlängas på samma villkor i två 

år med ytterligare förlängning i två år. Överenskommelsen om 

förlängning  ska vara skriftlig och träffas senast tolv månader 

före avtalstidens utgång. Förvaltningen har nyligen genomfört 

den årliga verksamhetsuppföljningen av gruppbostäderna och 

den dagliga verksamheten och bedömningen är att verksamheten 

visar på en god kvalitet även om det finns förbättringsområden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2017. 

Dnr 2017-439-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Serveringstillstånd till Restaurang Blanche Creperie 

Beslut 

1. Kreatika AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan i restaurang Blanche 

Creperie. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten  

(socialnämnden). 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Kreatika AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten, i restaurang måndag till söndag  från kl.11.00. till 

kl. 21.00. i restaurang Blanche Creperie på Jaktgatan 3 i Norra 

Djurgårdsstaden. Förvaltningen finner inte att serveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka 

ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 augusti 2017. 

Dnr 2017-487-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Stadsdelsnämndsreform 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I en motion till fullmäktige föreslår Anna König Jerlmyr, Bo 

Arkelsten, Lars Jilmstad, Christoffer Järkeborn, Johan Nilsson, 

Lars Svärd, Jan Tigerström, Kristina Lutz, Joel Laurén (alla M) 

en stadsdelsnämndsreform. Förslaget innebär att antalet 

stadsdelsnämnder minskas från 14 till fem. I motionen beskrivs 

förväntade stordriftsfördelar och effektiviseringsvinster med en 

stadsdelsreform. 

En omorganisation av den omfattning som föreslås i motionen 

är mycket krävande och utfallet ovisst. Förvaltningen framhåller 

risken att det skulle ta ett flertal år att få respektive ny 

organisation att ”sätta sig”, vilket i sin tur riskerar leda till 

tappad styrfart och utvecklingskraft. 

Förvaltningen betonar även stadsdelsnämndernas uppdrag att 

stötta det lokala demokratiarbetet och att tillvara 

medborgarperspektivet. Något som riskerar att påverkas negativt 

av en stadsdelsnämndssammanslagning av den föreslagna 

storleken. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 9 augusti 2017. 

Dnr 2017-372-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson  m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade bifall till Moderaternas 

förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

Att tillstyrka motionen 

Att därutöver anföra  

 

Motionärernas stadsdelsnämndsreform handlar om ökad kvalitet 

och likvärdighet över hela staden. Vi vill genomföra denna 

reform för att stärka kvaliteten i förskolan och äldreomsorgen 

med större och mer slagkraftiga förvaltningar samt en större 

likvärdighet mellan Stockholms stadsdelar. Vårt förslag frigör 

betydande resurser för förskolan, äldreomsorgen och 

socialtjänsten. Vi prioriterar om pengar från byråkrati och 

administration och till kärnverksamheterna. 

 

Dagens modell med 14 stadsdelsnämnder har tio år på nacken. 

På tio år har Stockholm förändrats avsevärt och det är rimligt att 

stadens politiska organisation förnyas för att motsvara detta. 

Därför föreslår vi att dagens 14 stadsdelsnämnder slås ihop till 

fem stycken. Det är idag en utmaning för staden att leverera 

tjänster av hög och likvärdig kvalitet inom alla de områden som 

stadsdelsnämnderna ansvarar för. Det beror bland annat på att 

samhällsutvecklingen hela tiden ställer verksamheterna inför 

nya utmaningar som gör uppdraget mer kunskapskrävande. En 

stor organisation har bättre möjligheter än en mindre att 

säkerställa tillräcklig kompetens inom de områden den ansvarar 

för. Hög och jämn kvalitet innebär också ökad rättssäkerhet och 

likvärdighet för medborgarna, något som större förvaltningar 

har bättre möjligheter att tillgodose. 

 

Vi sätter vi inte likhetstecken mellan lokal demokrati och antal 

stadsdelsnämndspolitiker. Med dagens digitala 

kommunikationskanaler finns det bättre förutsättningar än 

någonsin för lokal dialog mellan medborgare och 

förtroendevalda. Demokrati och medborgarinflytande är inte 

detsamma som kommunala sammanträden. Verkligt 

medborgarinflytande är att överföra makten från politikerna till 

stockholmarna, från sammanträdesrummen till köksborden. Den 

valfriheten värnar vi, men den hotas av Vänsterpartiet och 

Socialdemokraterna. 

 

Stockholmarna är rörliga över stadsdelsgränserna och flera 

stadsdelar samarbetar redan gränsöverskridande inom många 

områden som parkmiljö och ensamkommande barn. Vi ser det 

som en naturlig del i utvecklingen av en modern storstad att 

organisationen följer med utvecklingen i Stockholm i 
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övrigt. Med en sammanhållen stad och fokus på skola, jobb och 

trygghet kan vi bygga ett starkare och modernt Stockholm med 

möjligheter för alla. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jamie Barrios (V)  anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Ett demokratiskt hållbart Stockholm är ett av målen för hur 

staden ska utvecklas. Demokratiperspektivet saknas emellertid 

helt i motionärernas förslag. Idag finns ett demokratiunderskott 

med minskat engagemang inom de politiska partierna och för 

hur samhället i stort ska utvecklas. Demokratiutredningen, som 

den borgliga regeringen tillsatte 2013, kom fram till att 

delaktighet och inflytande mellan valen måste stärkas och 

former för det demokratiska deltagandet måste skapas. (SOU 

2016:5 Låt fler forma framtiden) 

 

Demokratin måste värnas, stärkas och utvecklas. 

Stadsdelsnämnderna har en viktig roll för att engagera invånarna 

i gemensamma frågor och skapar förutsättningar för delaktighet 

och medskapande. Att, som motionärerna, inte se och förstå 

demokratins betydelse för hur staden ska organiseras är att 

skapa utrymme för odemokratiska krafter. 

 

För en stad att leva i krävs en utvecklad demokrati som 

tillsammans med den sociala , ekonomiska och klimatsmarta 

hållbarheten leder till ett Stockholm som håller samman.   
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§ 9   

Kvalitetskontrakt inom äldreomsorgen 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Dennis Wedin (M) 

att ett kvalitetskontrakt ska införas inom äldreomsorgen. Syftet 

är att garantera att behovsbedömning och uppföljning av 

äldreomsorgsinsatser utgår från den äldres behov och 

perspektiv. Motionären föreslår också att biståndsbedömningen i 

staden ska  centraliseras för att skapa en mer effektiv, likvärdig 

och rättssäker verksamhet. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 juni 2017. 

Dnr 2017-284-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade bifall till Moderaternas 

förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att tillstyrka motionen 

Att därutöver anföra 

 

Motionären beskriver att kontakten mellan biståndsbedömare 

och äldre idag brister. Äldre upplever att biståndsbedömarna är 

svårtillgängliga och felbedömningar i biståndsbedömningar 

förekommer.  
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I sin arbetsroll har biståndsbedömaren två roller gentemot den 

äldre. Dels som bedömare av vårdbehov, dels en rådgivande 

roll. Genom att den föreslagna kontaktpersonen övertar den 

rådgivande funktionen blir biståndsbedömarens roll tydligare. 

Inrättandet av en kontaktperson skulle även bidra till ökad 

tillgänglighet för den äldre då kontaktpersonen till skillnad från 

biståndsbedömaren enbart skulle ha en rådgivande roll. Denna 

reform skulle således underlätta situationen för såväl den äldre 

som för biståndsbedömaren.  

 

Avslutningsvis är det av stor vikt att biståndsbedömningen är 

enhetlig för alla äldre i Stockholm, oavsett stadsdelstillhörighet. 

Att bostadsort påverkar den äldres möjligheter till omsorg är 

inte acceptabelt. Genom att äldrenämnden övertar 

biståndsbedömningen avseende äldreomsorgen från 

stadsdelsnämnderna skulle biståndsbedömningen bli mer 

likvärdig och rättssäker för de äldre.  
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§ 10   

Slutrapport från utredning av servicehus 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Utredningen är framtagen inom äldreförvaltningen och syftar till 

att förtydliga styrningen av servicehus i Stockholms stad. 

Följande områden tydliggörs i utredningen: målgrupp, kriterier 

vid behovsbedömning, verksamhetens storlek och gemensam 

service, valfrihet, central köhantering samt ersättningssystem.  

 

Sammanfattningsvis bedömer Östermalms stadsdelsförvaltning 

utredningen som ändamålsenlig och ställer sig bakom samtliga 

delar.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 juli 2017. 

Dnr 2017-339-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade bifall till Moderaternas 

förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de båda förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut att 

godkänna slutrapporten 

 

Att därutöver anföra  
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Inledningsvis vill vi tacka förvaltningen för ett väl sammansatt 

tjänsteutlåtande och konstaterar att det finns viktiga delar av 

utredningen som vi välkomnar. I synnerhet gläds vi åt att den 

rödgrönrosa majoriteten nu gör en kovändning i frågan om att 

införa ett valfrihetssystem för servicehus i Stockholms stad från 

den 1 januari 2018. Alliansen har länge påpekat att det inte är 

logiskt att just denna boendeform ska undantas från 

valfrihetssystemen. 

 

Vi välkomnar även utredningens förslag att köhanteringen till 

stadens servicehus centraliseras och organisatoriskt placeras på 

äldreförvaltningens avdelning Stockholms Trygghetsjour Det är 

bra att man förtydligar vad ett servicehus bör innehålla. Vi vill i 

det avseendet lyfta fram vikten av att aktiviteter och social 

samvaro erbjuds året om, och i synnerhet i samband med 

storhelger och på sommaren. Beträffande förvaltningens förslag 

om vilka som beviljas bistånd med boende i servicehus vill vi 

säkerställa att kriteriet ”behov av hemtjänst” handlar om just 

detta och inte om att hemtjänst tidigare har beviljats. Servicehus 

måste kunna beviljas sökande som befinns vara i behov av 

hemtjänst för sina omvårdnadsbehov, även om man inte tidigare 

kommit i kontakt med hemtjänsten. Kvarboendeprincipen får 

inte innebära att man alltid börjar med att sätta in hemtjänst och 

avvaktar med boende, även i fall där den äldre exempelvis 

tidigare har haft omfattande hjälp av närstående men nu behöver 

flytta. Vi skulle vilja att begreppet ”ofrivillig ensamhet” 

definierades närmare. Det är inte ett begrepp som används i 

dagens riktlinjer. Framförallt måste det vara individen som 

avgör om ensamhet är ofrivillig eller inte. Vi välkomnar även att 

förvaltningen eftersträvar mindre enheter som känns mer som 

hem och mindre som institutioner.” 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas 

förslag till beslut.  
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§ 11   

Program för City, stadsdelen Norrmalm och del av 
Östermalm 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade om Vision för City 2012-10-15. 

Stadsbyggnadsnämnden fick då i uppdrag att ta fram ett 

program för City för att tidigt få in synpunkter. Programmet 

uttrycker stadens intentioner för utvecklingen av City i ett 

helhetsperspektiv och syftar till att ge stöd vid avvägning av 

olika intressen, både enskilda och allmänna. Viktiga 

målsättningar för utvecklingen är bland annat ett grönare City 

med fler bostäder och en trygg och levande stadskärna dygnet 

runt.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 juli 2017. 

Dnr 2017-382-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut  

 

Att därutöver anföra  
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Stockholm står just nu inför ett av sina mest dramatiska skeden 

när det handlar om stadens framtida gestaltning och uttryck. Det 

är en utveckling som under de närmsta åren kommer att vara 

fullt jämförbar med andra omfattande förändringar i Stockholms 

historia.  

 

En av de största utmaningarna är att definiera och bygga den 

stad vi vill se för framtiden. Det gäller såväl i city som i 

ytterstaden. Vi vet av erfarenhet att en snabb utveckling av 

staden kräver ett stort mått av eftertänksamhet. 1960-talets 

modernistiska framfart i city liksom  genomförandet av 

miljonprogrammets glesa struktur har medfört en av de allra 

största samhällsutmaningarna vi har i Stockholm idag – 

segregerade stadsdelar och ogästvänliga centrala platser. I 

Stockholms snabba utveckling måste vi slå vakt om Stockholms 

byggnadstradition där äldre värdefull bebyggelse kompletterats 

med högkvalitativ spännande ny bebyggelse från varje tidsepok. 

Därmed kan staden utvecklas beaktande av de kulturhistoriska 

värdena och behovet av förnyelse. Att värna den gamla 

stenstadens bebyggelse ska vara av stort intresse och innebär att 

även enskilda byggnadsobjekt behöver sättas in i detta 

sammanhang. 

 

Utgångspunkten för visionen för city måste vara en levande 

stadsdel dygnet runt, med attraktiva stadsmiljöer, fler bostäder, 

en mångfald av aktiviteter och stärkt cityhandel. Proportionerna 

mellan kontorsyta och boendeyta i området ska förändras, till 

boendeytans fördel. I så hög utsträckning som möjligt ska alla 

nya detaljplaner innehålla bostäder. City ska erbjuda ett rikt 

utbud av restauranger, caféer och butiker, liksom en blandning 

av arbetsplatser och bostäder. Det är av stor vikt att 

utvecklingen av city därför även säkerställer fullgoda gång- och 

cykelvägar, kollektivtrafik och andra tillgänglighetsaspekter. 

 

När Alliansen redan 2012 gav berörda nämnder i budgetuppdrag 

att ta ett helhetsgrepp på city – Vision för City – så var just idén 

att skapa en tydlig politisk inriktning för bland annat 

fastighetsägare att förhålla sig till. Såhär fem år senare kan vi 

konstatera att mycket av den önskade tydligheten fortfarande 

inte konkretiserats i dokumentet, vilket tyvärr får anses vara en 

svaghet. Vår förhoppning är att ett antal delar i dokumentet 

kommer att förtydligas under den fortsatta processen, bland 

annat beskrivningarna kring hur om-, till- och nybyggnader kan 

vara möjliga samt stadens inställning till rivningar kontra 

bevarande. Just rivningar omnämns i det närmaste inte alls i 
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programmet, vilket utgör en brist i en så väsentlig fråga. Vidare 

anser vi att grundliga analyser av programmets respektive 

Trafik- och gatumiljöplanens förslag behöver genomföras, med 

bäring på såväl näringsliv och företagande, som ekonomi, 

stadsliv, trafikanalyser och möjligheter till fler bostäder.  

 

Skrivningarna kring Sergels torg behöver bli tydligare och 

skarpare.  

 

Nybroplan är idag rörigt för både fotgängare, cyklister och 

bilister. Orienterbarheten är svårmanövrerad och många 

konflikter mellan olika trafikanter uppstår lätt. Det är synd på en 

så fin plats omgiven av Dramaten, Strandvägen, Raoul 

Wallenbergs torg och Berzeeli park. En åtgärdsplan för denna 

plats behöver föras in i programmet.  

 

Vi ser positivt på att utveckla stadens bortglömda rum med nya 

och tillgängliga rekreationsytor som blir till gagn för såväl 

stockholmarna som stadens publika gestaltning, värden som är 

omistliga. Mer resurser kan komma att behöva läggas på att 

utveckla befintliga, och skapa nya, gröna värden när Stockholm 

växer. I detta avseende bör även fler möjligheter till 

överdäckningar av vägar ses över. City lider än idag av de 

storskaliga trafiklösningar som genomfördes i modernismens 

namn under mitten av förra seklet. Dåtidens omfattande 

rivningar och betongkultur med brutala trafikleder mitt i city har 

skapat sår i staden. Betong och motorväg dominerar istället för 

Stockholms vattenlinje som skulle kunna framträda. Därför 

menar vi att den del av Centralbron som hanterar biltrafiken ska 

läggas ned i en tunnel, vilket skulle skapa ytor för nya bostäder 

längs Klara Strand frigörs och att Riddarholmskanalen åter kan 

öppnas upp. I detta avseende behöver programmet kompletteras. 

 

Grönskan och vattnet ska utnyttjas för att förbättra stadsklimatet 

och mildra konsekvenserna av klimatförändringar. Särskilt i 

tätbebyggda stadsdelar är det viktigt att minska andelen 

hårdgjorda ytor och öka mängden grönska med fler träd, pocket-

parker, planteringar och gröna tak. Genom att använda stadens 

taklandskap på ett bättre och mer effektivt sätt än vi många 

gånger gör idag får vi åtminstone mervärden på tre olika sätt. 

Taklandskapen och kvarterens gestaltning blir mer intressanta 

och dynamiska, vi får sammantaget mer plats för socialt 

umgänge och för barnen att leka på samtidigt som vi får plats 

för mer grönska i staden, och vi får ökade möjligheter till 

närproducerade råvaror. Detta förhållningssätt är framförallt 
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eftersträvansvärt i de täta stadsmiljöerna såsom city, varför ett 

förtydligande behöver göras i samrådsunderlaget. 

 

Det offentliga rummet – gator och trottoarer, torg och parker, 

kajer och lekplatser – är en väsentlig del av varje stad. Det är i 

”utrymmet mellan husen” som spontana möten kan ske, där vi 

promenerar, fikar, umgås eller bara vistas. Kvaliteten på 

miljöerna i det offentliga rummet är givetvis viktiga för 

upplevelsen av hur det är att vistas i Stockholm. Offentliga 

miljöer som är skräpiga, vandaliserade eller skumt upplysta 

skapar en känsla av otrygghet. 

 

Tyvärr finns det platser även i city med spretiga uttryck som 

med återkommande frekvens kan betraktas av stockholmare och 

turister på stadens torg och i vissa parker. Detta uttryck är till 

förfång för helheten, och det är i sammanhanget märkligt att 

staden inte kan uppvisa någon strategi eller ens policy för hur 

uttrycket på dessa offentliga platser ska te sig. Det handlar i 

grund och botten om att säkerställa inbjudande och trygg 

offentlig miljö. Men det handlar också om att visa upp 

Stockholm från sin allra bästa sida, för stockholmarna och för 

världen. I detta avseende behöver samrådsunderlaget tydligt 

peka på en vision för city med ett attraktivt offentligt rum som 

kännetecknas av att det är rent, helt, snyggt och överblickbart. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas 

och Liberalernas förslag till beslut.  
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§ 12   

Trafik- och gatumiljöplan för City 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade om Vision för City 2012-10-15. 

Trafik- och renhållningsnämnden gav då trafikkontoret i 

uppdrag att ta fram en trafik- och gatumiljöplan för City. Denna 

syftar till att visa hur visionen skulle kunna implementeras 

genom att utveckla de offentliga rummen – gator, torg, platser 

och parker. De kvaliteter som främst är önskvärda att utveckla i 

City är att skapa mer och bättre plats för vistelse, göra det 

snabbare och enklare att gå, cykla och resa med 

kollektivtrafiken samt att skapa mer plats för grönska och fler 

miljöer för barn. 

 

Förvaltningen ser positivt på att Trafik- och gatumiljöplan för 

City har tagits fram. Sammanställningen av pågående projekt 

och idéförslag visar på ett konkret sätt hur projekten kan bidra 

till att Visionen för City ska kunna uppnås. Förvaltningen 

saknar dock en nulägesanalys och en plan för hur det i City ska 

kunna skapas fler platser för barn, en ökad trygghet och 

tillgänglighet på platser som idag upplevs som otrygga samt hur 

de urbana ekosystemtjänsterna ska kunna integreras i den 

fortsatta utvecklingen av City.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 juli 2017. 

Dnr 2017-378-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

24 augusti 2017 
Blad 21 

 

  

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut  

 

Att därutöver anföra 

 

 

Det offentliga rummet – gator och trottoarer, torg och parker, 

kajer och lekplatser – är en väsentlig del av varje stad. Det är i 

”utrymmet mellan husen” som spontana möten kan ske, där vi 

promenerar, fikar, umgås eller bara vistas. Kvaliteten på 

miljöerna i det offentliga rummet är givetvis viktiga för 

upplevelsen av hur det är att vistas i Stockholm. Offentliga 

miljöer som är skräpiga, vandaliserade eller skumt upplysta 

skapar en känsla av otrygghet. Utgångspunkten för visionen för 

city som helhet måste vara en levande stadsdel dygnet runt, med 

attraktiva stadsmiljöer, fler bostäder, en mångfald av aktiviteter 

och stärkt cityhandel. Proportionerna mellan kontorsyta och 

boendeyta i området ska förändras, till boendeytans fördel. Det 

är av stor vikt att utvecklingen av city därför även säkerställer 

fullgoda 

gång- och cykelvägar, kollektivtrafik och andra 

tillgänglighetsaspekter.  

 

När det gäller de föreslagna trafiklösningarna i Trafik- och 

gatumiljöplan för City anser vi att det saknar en del relevanta 

delar. Det behöver kompletteras med tydliga trafikanalyser som 

visar vilka konsekvenser de föreslagna åtgärderna kan komma 

att få för olika trafikslag. I sin nuvarande lydelse saknar ärendet 

helt sådana analyser och det finns inga försök att ge alternativ 

till lösningar på de utmaningar som kan uppstå. Vi är positiva 

till en levande stadskärna där gående, gatuliv, cyklar och 

kollektivtrafik är prioriterade i enlighet med den 

framkomlighetsstrategi som vi är eniga om, men är också måna 

om att framkomligheten säkras för varutransporter och andra 

som faktiskt behöver kunna ta sig fram i city. Östlig förbindelse 

är en viktig del i arbetet för att minska genomfartstrafiken och vi 

finner det märkligt att den inte ens nämns i ärendet. Att endast 

stänga av gator för biltrafik kommer i sig inte att  leda till att 

trafiken försvinner, utan riskerar att orsaka än värre trängsel.  
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När Alliansen redan 2012 gav berörda nämnder i budgetuppdrag 

att ta ett helhetsgrepp på city – Vision för City – så var just idén 

att skapa en tydlig politisk inriktning för bland annat 

fastighetsägare att förhålla sig till. Såhär fem år senare kan vi 

konstatera att mycket av den önskade tydligheten fortfarande 

inte konkretiserats i dokumentet, vilket tyvärr får anses vara en 

svaghet. Vår förhoppning är att ett antal delar i dokumentet 

kommer att förtydligas under den fortsatta processen, bland 

annat beskrivningarna kring hur om-, till- och nybyggnader kan 

vara möjliga samt stadens inställning till rivningar kontra 

bevarande. Just rivningar omnämns i det närmaste inte alls i 

programmet, vilket utgör en brist i en så väsentlig fråga.  

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas 

och Liberalernas förslag till beslut.  
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§ 13   

Ny stadsdel på Loudden 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I Stockholm stad råder det idag stor bostadsbrist och cirka 

550 000 personer står i stadens bostadskö. Motionärerna anser 

att bostadsbyggandet i Stockholms stad många gånger hindras 

av snåriga regelverk och av att många delar av staden är belägna 

inom riksintresseområden. I detta syfte har Moderaterna 

föreslagit en modern och hållbar stadsdel på Loudden, inom 

ramen för den fortsatta planeringen av Norra Djurgårdsstaden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 juli 2017. 

Dnr 2017-356-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de båda förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att tillstyrka motionen 

Att därutöver anföra  

 

Stockholm präglas av en stor bostadsbrist och för att underlätta 

framtida byggnation behövs en förändring av dagens krångliga 

och snåriga regelverk som står i vägen för en högre 

byggnadstakt.  
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Tillväxttakten i Stockholmsstad är ca 15 000 invånare per år. I 

den nya stadsdelen på Loudden har vi en möjlighet att tänka 

långsiktigt och modernt. Genom att bygga staden tätare och 

högre på lämpliga platser kan vi även spara större andel av 

stadens grönytor och göra dessa mer tillgängliga för 

Stockholmarna.  Detta samtidigt som vi tar höjd inför den 

framtida befolkningstillökningen.   

 

Det är idag möjligt att bygga högt och tätt på Loudden såväl 

ekonomiskt som tekniskt. Men lagstiftningen och ett stort antal 

riksintressen gör det väldigt svårt.  

Stadsdelen ska kännetecknas av en modern, urban och hållbar 

storstad och innehålla all den service som stockholmarna har rätt 

att förvänta sig. Genom en kombination av en tät levande stad 

och grönområden av hög kvalitet. Därför föreslår vi en ny 

inriktning för utvecklingen av Loudden, med betydligt fler 

bostäder. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas 

och Liberalernas förslag till beslut. 
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§ 14   

Översiktsplan för Stockholm - utställningsförslag 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från bland annat 

Östermalms stadsdelsnämnd på den utställningsversion av 

Översiktsplan för Stockholm som arbetats fram efter inkomna 

synpunkter på vårens samråd.   

 

Förvaltningen anser att utställningsversionens utökning av 

antalet kapitel och kapitellängden samt de omarbetade och 

förtydliga planeringsinriktningar som tagits fram ger den 

vägledning för det fortsatta planeringsarbetet som efterfrågats av 

Östermalms stadsdelsnämnd och flera andra remissinstanser i 

samrådsversionen. Bland annat beskrivs det nu tydligare var 

grönytor särskilt ska värnas och gröna samband stärkas. 

Förvaltningen anser att utställningsversionens förstärkta och 

utökade beskrivning av stadsdelsområdenas lokala 

utvecklingsmöjligheter är förtydligande och bidrar även till en 

samlad helhetsbild. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 juli 2017. 

Dnr 2016-648-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Bättre skydd mot diskriminering (SOU 2016:87) 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

30 januari 2014 beslutade Regeringen att tillkalla en särskild 

utredare för att lämna förslag till hur arbetet mot diskriminering 

kan organiseras och effektiviseras. Det övergripande syftet med 

utredningen har varit att hitta lösningar på att komma till rätta 

med diskrimineringen och att många av de som diskriminerats 

inte får stöd och hjälp med att ta till vara sina rättigheter. 

Utredningsarbetet har syftat till att skapa ett system där aktörer 

på olika nivåer arbetar aktivt mot diskriminering och där olika 

aktörer kan komplettera och stödja varandra och ge stöd och 

hjälp till dem som har utsatts för diskriminering. Förvaltningen 

ställer sig positiv till de förslag som utredningen har kommit 

fram till.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 juni 2017. 

Dnr 2017-401-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Revidering av riktlinjerna för handläggning av 
ekonomiskt bistånd 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Kommunfullmäktige i Stockholms stad har, utifrån 

kommunallagen, befogenhet att besluta om riktlinjer som är 

styrande för nämndernas verksamhet. De nu föreslagna 

reviderade riktlinjerna innehåller anvisningar för arbetet med 

ekonomiskt bistånd i Stockholms stad. Syftet med riktlinjerna är 

likabehandling i staden när det gäller bidragsnivåer, krav på den 

enskilde och insatser som erbjuds från socialtjänstens sida samt 

ge stöd och vägledning i arbetet. Förvaltningen är i stort positiv 

till de reviderade riktlinjerna. Flera av förändringarna är sedan 

tidigare kända och inarbetade. I vissa delar behöver dock 

riktlinjerna förtydligas så att respektive stadsdelsnämnd fattar 

likartade beslut.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 20 juni 2017. 

Dnr 2017-360-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut 
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Att avslå förvaltningens förslag till beslut 

Att därutöver anföra  

 

 

Riktlinjerna för handläggningen av ekonomiskt bistånd 

innehåller anvisningar för arbetet med ekonomiskt bistånd enligt 

socialtjänstlagen och utgår från lagstiftning, rättspraxis och 

beslut om tillämpningar i kommunfullmäktige eller 

kommunstyrelsen. En av de stora förändringarna när riktlinjerna 

för ekonomiskt bistånd revideras är att papperslösa med barn 

kan ges möjlighet till ekonomiskt bistånd, vilket vi ställer oss 

ytterst kritiska till. Enligt socialtjänstlagen har socialtjänsten 

ansvar för alla som vistas i kommunen och för att ingen ska 

behöva lida nöd även om de inte är hemmahörande i 

kommunen. Därmed finns det utrymme i socialtjänstlagen att 

bistå papperslösa personer även om detta tolkas olika i olika 

kommuner och av olika handläggare. Malmö är en av de 

kommuner i landet som har beslutat om att ge papperslösa 

bistånd. Vi ställer oss dock ytterst kritiska till att den 

rödgrönrosa majoriteten i Stockholm stad nu väljer Malmös 

modell som föredöme, en av de kommuner där utanförskapet är 

som störst. Att ge papperslösa med barn i Stockholm stad 

ekonomiskt bistånd är djupt oroväckande och kommer att leda 

till långtgående konsekvenser. Det är en felprioritering av den 

rödgrönrosa majoriteten att ge människor som saknar rätt att 

vistas i landet en fristad i Stockholm. Socialtjänsten står redan 

inför en kris, vi har socialsekreterare som går på knäna och det 

saknas bostäder till flyktingar som beviljats uppehållstillstånd. 

Det är inte rimligt att ge personer som vistas i Sverige olagligt 

rätt till samma tillgång till samhälleliga insatser som svenska 

medborgare eller personer med uppehållstillstånd. Det måste 

finnas en tydlig gräns vilka som ska ges rätt till välfärdssystemet 

Genom att ge papperslösa rätt till ekonomiskt bistånd bidra detta 

också till ett växande skuggsamhälle. Samtidigt som dessa 

personer erbjuds skola, vård och ekonomisk bistånd tvingas de 

leva gömda, det är varken en hållbar eller mänsklig situation. 

Att ge en sådan förmån vore också att undergräva det svenska 

medborgarskapet och rättsamhället. Det är en farlig väg att gå 

och ger dessutom dubbla signaler, sök asyl, få avslag och 

uppbär rätt till allt i från skola till försörjningsstöd. Idag förmår 

inte majoriteten att tillhandahålla bostäder till personer med 

uppehållstillstånd, hur ska försörjningsstöd kunna ges till de 

tusentals som fått eller kommer att få avslag? Närmaste åren 

kommer ungefär 50 000 personer undvika att bli utvisade i 

Sverige, det är orimligt att kommunerna ska stå för 

försörjningsstöd till denna grupp. Majoriteten borde fokusera på 
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de människor som har fått uppehållstillstånd för att kunna ge 

den bästa möjliga starten i Sverige. Ett politiskt ledarskap kräver 

tuffa beslut och tydliga prioriteringar, dessvärre verkar detta 

saknas hos den rödgrönrosa majoriteten. 

 

I de reviderade riktlinjerna framgår det även att 

sommarlovspeng ska utgå till barnfamiljer. Vi bedömer dock att 

detta kan tillgodoses inom ramen för befintlig verksamhet och 

föreningsliv. Vidare anges i revideringen av riktlinjerna om att 

införa prova på studier inom ekonomiskt bistånd. Det finns en 

god intention i att sänka trösklarna för att stärka möjligheterna 

till studier för personer med försörjningsstöd. Det ska alltid löna 

sig att arbeta och fler vägar in i jobb för personer som står långt 

från arbetsmarknaden behöver skapas. Dessvärre kan vi inte 

ställa oss bakom förslagen om att införa ett system för prova-på 

studier för personer med försörjningsstöd, så som de nu föreslås 

utformas. Ekonomiskt bistånd är det yttersta skyddsnätet i 

samhället och ett kortsiktigt alternativ, vilket det enligt vår 

uppfattning fortsatt ska vara. När en person får ekonomiskt 

bistånd ska det finnas tydliga och definierade 

motprestationskrav som syftar till jobb, praktik eller studier. 

Kraven ska vara utformade efter varje människas 

förutsättningar. Som socialförvaltningen tidigare bedömt kan 

förslaget strida såväl mot andan i socialtjänstlagens förarbeten 

som mot kommunlagen och inte hålla vid en eventuell 

laglighetsprövning. När det handlar om människors livssituation 

och vägar ur ett bidragsberoende ska stadens insatser alltid ske 

på lagliga grunder och med individen bästa i åtanke. 

 
Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort hade 

han ställt sig bakom Moderaternas och Liberalernas förslag till 

beslut. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort hade 

han lämnat ett förslag till beslut enligt följande. 

 

Centerpartiet delar förvaltningens ambition om att stärka stödet 

till barn till papperslösa. Barn ska inte straffas för sina föräldrars 

agerande. Barnperspektivet i ställningstagandet som 

förvaltningen och majoriteten har tagit är rätt. Däremot kan vi 

inte ställa oss bakom ett beslut som innebär att papperslösa får 

försörjningsstöd. 
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Centerpartiet har alltid tagit ställning för de mest utsatta i 

samhället. Vi har kämpat och kämpar fortfarande för 

papperslösas rätt till vård och för skola för barn till papperslösa. 

Därför är vi engagerade i att ändå trots föräldrarnas agerande ge 

stöd till barn till papperslösa. 

 

Inget barn ska behöva bo på gatan. Inget barn ska behöva gå 

hungrigt. Alla barn ska ha tillgång till de rättigheter som erkänts 

dem genom barnkonventionen. Det är Centerpartiets 

grundinställning. Vi menar också att det är viktigt att staden tar 

det ansvar som staden har för att akut hjälpa människor i nöd, 

oavsett var den aktuella individen är hemmahörande. Men det 

finns olika vägar att gå för att göra detta. 

 

Centerpartiet anser att civilsamhället har en fortsatt viktig roll i 

arbetet med att nå och stödja papperslösa. Staden bör, istället för 

att systematiskt ge papperslösa familjer försörjningsstöd, 

säkerställa att de frivilligorganisationer som arbetar med barn 

till papperslösa, såsom Läkare i världen och Stockholms 

Stadsmission, har det ekonomiska stöd dessa verksamheter 

behöver för att hjälpa dessa barn i deras dubbelt utsatta 

situation. Ett viktigt skäl till detta, förutom det som nämns ovan, 

är att dessa organisationer många gånger har lättare att nå 

papperslösa människor, då dessa ofta är rädda för myndigheter, 

men vågar ge sig till känna för frivilligorganisationer. Vi tror 

därför att det blir ett mer effektivt stöd till barn som far illa. 
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§ 17   

Månadsrapport för juli månad 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

överskott om 29,1 mnkr. Budgeten har justerats efter nämndens 

beslut om verksamhetsplan 2017 utifrån kommunstyrelsens 

ärende avstämning och mål och budget för 2017 och 

tertialrapport 1. 

 

Dnr 2017-166-1.2.1.  
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§ 18   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 7 augusti 2017. 
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§ 19   

Verksamhetsuppföljning av Nytida AB 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsuppföljningen av 

Nytida AB för år 2017 och redovisningen läggs till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Syftet med uppföljningen är att få kunskap om vilka styrkor, 

svagheter och angelägna förbättringsområden som finns i 

allmänhet inom verksamheten och för det enskilda företaget och 

om företaget följer Stockholms stads rutiner och det skrivna 

avtalet med stadsdelsnämnden.   

 

Nytida AB driver fyra gruppbostäder och en daglig verksamhet 

på entreprenad sedan 2014-10-01. Verksamheterna följdes upp 

av förvaltningen 2015 och 2016, utom Karlaplans dagliga 

verksamhet som inte följdes upp 2016 då verksamheten arbetade 

med att rekrytera en chef.  

 

Nytida riktar sig till människor med medicinsk eller social 

funktionsnedsättning. Nytida ägs av Ambea som bedriver 

verksamheter över hela Sverige inom äldreomsorg, boende, 

daglig verksamhet och skolor för personer med 

funktionsnedsättning eller psykisk sjukdom samt missbruksvård. 

Alla Nytidas verksamheter omfattas av ett eget ledningssystem 

för kvalitet, Qualimax. 

 

Dnr 2017-440-1.2.1. 
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§ 20   

Socialtjänstrapport 2016 - en beskrivning av 
socialtjänsten i Stockholms stad 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Socialtjänstrapporten har gjorts för åttonde året i rad i syfte att 

ge en beskrivning av tillståndet i socialtjänsten i Stockholms 

stad, hur det utvecklas över tid och i viss mån analysera denna 

utveckling. 

 

Rapporten syftar också till att fungera som ett verktyg i arbetet 

för likställighet inom stadens socialtjänst. 

 

Dnr 2017-415-1.2. 

 
Särskilt uttalande 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde 

ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Socialtjänstrapporten har som syfte att ge en beskrivning av 

tillståndet i socialtjänsten i Stockholms stad och analysera 

utvecklingen. Men den syftar också till att fungera som verktyg i 

arbetet för likställighet inom stadens socialtjänst. Medborgarna 

ska få likvärdiga och lika tillgängliga insatser oavsett var i 

staden de bor.  

 

I dagsläget skiljer Rinkeby-Kista och Skärholmen ut sig med 

andel utrikesfödda som ligger runt 80 % respektive 70 %. 

Fördelningen av nyanlända över stadsdelarna skiljer sig stort åt. 

En mer jämn fördelning över staden är eftersträvansvärd. På 

samma sätt skiljer sig utbildningsnivån mycket åt mellan 

stadsdelarna. Att höja utbildningsnivån i de stadsdelar med lägst 

utbildningsnivå är en prioriterad fråga, särskilt som låg 

utbildningsnivå ofta sammanfaller med utländsk bakgrund och 

svårighet att komma in på arbetsmarknaden.  

 

Det är tydligt att ett nytt utanförskap växer fram som drabbar 

främst utrikesfödda. Vi har nu dels det kvardröjande 

utanförskapet att hantera, där det tar i genomsnitt sju år för en 

utrikesfödd att komma i arbete.  Samtidigt prognostiseras att 

antalet nyanlända som söker bistånd kommer fortsatt att öka. 

Här måste till konkreta verktyg för att bryta bidragsberoende 
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och ge människor en möjlighet till en reell etablering.  Vi 

behöver sänka trösklar till arbetsmarknaden, göra det lättare att 

anställa och underlätta för fler enkla jobb. Oavsett om du bor i 

Rinkeby eller Östermalm ska du få förutsättningarna till 

egenförsörjning och känna trygghet att ha ett jobb gå till.  

 

Målsättningen måste vara att alla stockholmare ska kunna arbeta 

och utbilda sig utifrån sina egna förutsättningar. Ett jobb är mer 

än en lön. Ett jobb är gemenskap, trygghet, frihet och ger 

möjlighet för människor att växa. Det är positivt att se en 

sjunkande trend vad gäller andelen medborgare i staden som fått 

ekonomiskt bistånd under de senaste åren och satsningar bör 

göras på att trenden fortsätter nedåt och framförallt för att nå det 

som lever långvarigt på ekonomiskt bistånd.  

 

Stadens resurser ska handhas på ett ansvarsfullt sätt och 

felaktiga utbetalningar av bistånd bör därför alltid utredas. 

Därför är det oroväckande att mindre resurser avsatts för detta 

arbete på förvaltningarna och vi önskar en förklaring till varför 

så har blivit fallet.  

 

Trångboddheten bland nyanlända som tar hit anslutande 

familjemedlemmar är oroande. De flesta bor allt för litet när 

anhöriga ansluter vilket gör att de söker hjälp hos Intro 

Stockholm, socialjouren och i den stadsdel där familjen vistas. 

Staden behöver en hållbar och långsiktig plan för hur detta ska 

hanteras framöver.  

 

På samma sätt krävs en plan för hur de kvotflyktingar som har 

särskilda medicinska besvär och därmed behov av särskilt 

anpassade bostäder ska kunna få dessa behov tillgodosedda i en 

stad med stor inflyttning och där det råder stor bostadsbrist. 

 

Under åren 2011 och 2016 har antalet inkomna anmälningar 

rörande unga upp till 20 år ökat med 101 %. En stor del av 

ökningen sägs kunna förklaras av det stora antalet 

ensamkommande barn som sökt asyl i Sverige. Under 2015 

uppgick antalet till 7520 vilket innebar en kraftig ökning från 

året innan då antalet var 540.  

 

Enligt uppgifter från SiS har andelen ensamkommande barn, 

samtliga pojkar, som placerats på särskilda ungdomshem 

alternativt dömts till sluten ungdomsvård kraftigt ökat och 

utgjorde ca en tredjedel av alla intagna pojkar under 2016. 

Denna utveckling behöver ytterligare följas upp och analyserats. 
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Det rapporteras även att psykisk ohälsa och självskadebeteende 

är överrepresenterat i gruppen.  

 

Vad gäller Lex Sarah-anmälningarna är det glädjande att se att 

de verksamheter som drivs i privat regi har betydligt färre Lex 

Sarah-anmälningar än tidigare. Det är viktigt att staden nu ser 

till att komma till rätta med de brister som påvisats inom de 

verksamheter som drivs i egen regi. 

 

Antalet familjer som bor på hotell och vandrarhem har ökat 

kraftigt under det rödgrönrosa styret i Stockholm. Majoritetens 

vision om att inga barn ska vräkas från sina boenden lyser med 

sin frånvaro och inga nya förslag har presenterats för att lösa 

situationen. Många av de berörda barnfamiljerna lever på 

ekonomiskt bistånd. Därför är det av största vikt att den 

rödgrönrosa majoriteten prioriterar det förebyggande arbetet för 

att minska det ekonomiska bidragsberoendet och säkerställer att 

barnen får den bästa möjliga start i livet. Det blir också tydligt 

att den rödgrönrosa majoritetens jobbfientliga politik slår hårt 

mot barnfamiljer. Stockholm behöver en politik för jobb och 

sysselsättning i stället för höjda skatter och en politik som slår 

undan benen på alla de föräldrar som vill ge sina barn en trygg 

uppväxt. 

 

Rapporten ger en bild av en utveckling i staden som omfattar en 

rad svårigheter. En hållbar, verklighetsförankrad och ansvarsfull 

politik krävs för att övervinna de utmaningar och problem som 

finns. Mycket kommer att krävas av de styrande i Stockholm 

framöver för en hållbar utveckling i staden.  

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas 

och Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 21  

Barn och unga som har sex mot ersättning – sexuell 
exploatering och utsatthet,  2014-2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Socialförvaltningen har drivit satsningen  ”Barn och unga som 

har sex mot ersättning – sexuell exploatering och utsatthet” 

utifrån ett uppdrag i Stockholms stads budget 2014. 

 

Syftet har varit att höja kunskapsnivån inom stadens socialtjänst 

och därmed öka förutsättningarna för att upptäcka, bemöta och 

hjälpa barn och unga, som har sex mot ersättning eller är 

sexuellt utsatta eller exploaterade. Vidare har forskning 

bedrivits och högskolekurser genomförts.  

 

Medarbetarna i staden och samarbetspartners som tagit del av 

satsningen har fått ökade kunskaper om sexuella risksituationer 

för barn och unga. 

 

Dnr 2017-429-1.2.1. 
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§ 22   

Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering 2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har i en enkät till 

samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade 

missförhållanden enligt bestämmelserna om lex Sarah under år 

2016. 

 

Dnr 2017-431-1.2.1. 
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§ 23   

Kemiskt innehåll i förskolematerial - ett delprojekt 
inom EU-projektet NonHazCity 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Som en del av EU-projektet NonHazCity och arbetet med 

kemikaliesmart förskola har kemikaliecentrum utfört en 

undersökning av kemiskt innehåll i förskolematerial. Både nya 

och gamla leksaker, hobbymaterial, madrasser och inredning 

från förskolor har analyserats på innehåll av utvalda ämnen – 

flalater, flamskyddsmedel, formamid och klorparaffiner. 

 

Dnr 2017-435-1.2.1. 
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§ 24   

Medarbetarenkät 2017 – förvaltningsrapport 
Östermalms stadsdelsförvaltning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Det är viktigt för staden att vara en bra arbetsgivare med 

arbetsplatser där medarbetarna trivs och utvecklas. 

 

Årets medarbetarenkät har genomförts under perioden 30 

januari till 27 februari 2017. Medarbetarna har deltagit i 

webbenkäter som skickats med e-post. Totalt deltog 37 111 

medarbetare i hela Stockholms stad och 28 530 svar inkom 

vilket ger en svarsfrekvens på 77 procent. 

 

Dnr 2017-511-1.6. 
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§ 25   

Beslut från Justitieombudsmannen (JO) avseende 
undersökning av handläggning av ärenden som rör 
ensamkommande 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Under hösten 2015 ökade flyktingströmmen av 

ensamkommande barn till Sverige kraftigt. JO har gjort en 

inspektion på åtta socialförvaltningar och undersökt hur de 

arbetar med frågor som rör ensamkommande barn. Den för 

stadsdelarna Kungsholmen, Norrmalm och Östermalm 

gemensamma enheten för ensamkommande barn är en av dem. 

JO beskriver i sitt beslut att handläggningen av 

ensamkommande barn hade många brister vid tiden för 

inspektionen vid de granskade socialförvaltningarna. Enligt JO 

var den uppenbara ”flaskhalsen” i arbetet att det inte fanns 

personalresurser att göra tillräckliga utredningsinsatser och att 

det var svårt att ordna godtagbara boenden där kommunerna 

kunde placera barnen. 

 

Dnr 2016-613-6. och dnr 2017-250-6 

 
Särskilt uttalande 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde 

ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi ser med stort allvar på de brister som rapporteras i ärendet 

gällande mottagande av ensamkommande flyktingbarn. 

Rapporten från Justitieombudsmannen visar att det på den 

gemensamma enheten för ensamkommande barn för 

Kungsholmen, Norrmalm och Östermalm har förekommit 

allvarliga brister i hantering och handläggning av mottagandet 

av barn och ungdomar. 

 

Särskilt allvarligt är att placering av barn har skett i boenden 

som inte hunnit utredas och att väntetiden för ett första besök 

från socialtjänsten har legat på över 100 dagar.  

 

Alliansen har vid ett flertal tillfällen påpekat missförhållandena i 

såväl ärendereservationer som i interpellations och debattinlägg. 

Alliansen kan konstatera att flertalet ensamkommande barn har 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

24 augusti 2017 
Blad 42 

 

  

placerats i jourhem längre än vad som är brukligt och placering 

har gjorts i boenden som inte har upphandlats.  

 

Den extrema situation som Stockholm och Sverigeställdes inför 

till följd av flyktingkrisen under hösten 2015 prövade hela 

landets förmåga till mottagande. Den mycket ansträngda 

situationen gjorde det svårt att följa lagstiftning och få fram 

jourhem i tid. Upphandling av boendeplatser för barn som 

anvisades till staden under hösten 2015 och våren 2016 har 

delvis genomförts som direktupphandlingar eftersom det inte 

funnits tillräckligt med boendeplatser. Granskningen visar att 

det inte utförs någon systematisk och aktiv avtalsuppföljning 

samt seriositetskontroll av utförarna.  

 

Vi har förståelse för de initiala bristerna i den ansträngda 

situationen som uppkom 2015, men det är oacceptabelt att efter 

1,5 år fortfarande se påtagliga brister till följd av detta och en 

oförmåga att få kontroll på situationen. 

 

Staden har inte fört samlad statistik över boendeplaceringar av 

ensamkommande barn. Under 2016 har det skett många 

omplaceringar av ensamkommande barn med anledning av att 

familjehem och företag inte har uppfyllt de krav som staden 

ställer. 

 

En möjlig förklaring kring de alarmerande rapporterna kan vara 

att vart tredje barn saknar en tilldelad handläggare och således 

saknar en löpande kontaktperson som säkerställer kvartalsvisa 

uppföljningsmöten. 

  

Alliansen har i diverse sammanhang påtalat dessa brister och 

krävt åtgärder, dessvärre utan att få gehör. Att barn placerats i 

hem utan mat eller att hemmen saknar avlopp är förkastligt. Det 

har även förekommit att barn placerats på platser där utövarna 

inte har haft ett avtal överhuvudtaget. 

 

Nuvarande situation innebär osäkerhet för de ensamkommande 

ungdomarna och leder till ökad oro och risk att exempelvis 

behöva byta skola. Ensamkommande barn utgör en redan 

mycket utsatt grupp som blir än mer utsatt om deras mottagande 

inte fungerar. 

 

Vår bedömning är att det saknas en tillräcklig styrning från 

stadens sida och uppföljning av boendeinsatser och ekonomiska 

konsekvenserna. Att stadsdelarna ska sköta mottagandet för 

ensamkommande ungdomar är en stor och komplex uppgift som 
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lätt kan leda till stora skillnader mellan stadsdelarna och för den 

enskilda individen. 

 

Rapporten ger en bild av en utveckling i staden som omfattar en 

rad svårigheter. En hållbar, verklighetsförankrad och ansvarsfull 

politik krävs för att övervinna de utmaningar och problem som 

finns. Mycket kommer att krävas av de styrande i Stockholm 

framöver för en hållbar utveckling i staden.  

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas 

och Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 26   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen år 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2017-008-1.1. 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 
Lämna uppdrag 
om uppdragsup-
phandling till 
stadens centrala 
upphandlingsen-
treprenör eller vid 
flera förvalt-
ningars gemen-
samma upphan-
dling lämna upp-
drag till direktör 
för den förvalt-
ning som driver 
upphandlingen. 

 
17-06-13 

 
Vidaredelegation 
av beslutanderätt 
till stadsdirektören 
att för nämndens 
räkning genomföra 
upphandling av: 
statistiktjänster. 
Dnr 2017-403-
2.2.1. 

 
Christina Klang 
stadsdelsdirekör 

 

2.15 
Lämna uppdrag 
om uppdragsup-
phandling till 
stadens centrala 
upphandlingsen-
treprenör eller vid 
flera förvalt-
ningars gemen-
samma upphan-
dling lämna upp-
drag till direktör 
för den förvalt-
ning som driver 
upphandlingen. 

 
17-06-07 

 
Vidaredelegation 
av beslutanderätt 
till förvaltningschef, 
serviceförvaltning-
en att för nämn-
dens räkning ge-
nomföra upphan-
dling av utbildare 
till Stockholms 
stads utbildning-
sprogram för ett 
hbtq-kompetent 
och normkritiskt 
bemötande. 

 
Christina Klang 
stadsdelsdirektör 
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Dnr 2017-353-
2.2.1. 

2.15 
Lämna uppdrag 
om uppdragsup-
phandling till 
stadens centrala 
upphandlingsen-
treprenör eller vid 
flera förvalt-
ningars gemen-
samma upphan-
dling lämna upp-
drag till direktör 
för den förvalt-
ning som driver 
upphandlingen. 

 
17-06-30 

 
Avtal om le-
darskapsutbildning, 
Klart Ledarskap, åt 
ledningen av 
Östermalms 
stadsdelsförvalt-
ning. 
Dnr 2017-230-
2.2.1. 

 
Christina Klang 
stadsdelsdirektör 

2.8 
Upphandling av 
varor och tjänster 
som inte är av 
rutinmässig 
karaktär, t.ex. 
ombyggnad, 
begäran hos 
fastighetsägare 
om ombyggnad 
som inte har 
beslutats av 
nämnden i 
verksamhets-
program eller 
andra planer.  
 
- Inom 
beloppsgränsen 1 
miljon kronor. 

 
- Inom 
beloppsgränsen 
500 000 kronor 

 

 
17-06-30 

 
Beställning av upp-
drag till Tenant & 
Partner AB i form 
av projekt 
kartläggning ar-
betssätt och loka-
lutnyttjande. 
Dnr 2017-447-
2.2.1. 

 
Christina Klang 
stadsdelsdirektör 
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1.27 
Bifalla eller avslå 
begäran om rät-
telse av per-
sonuppgift. 

 
 
17-05-12 

 
 

Avslagsbeslut 
gällande begäran 
om rättelse enligt 
28 § per-
sonuppgiftslagen, 
då det inte fram-
kommit att per-
sonuppgifter har 
behandlats i strid 
med lagen eller 
föreskrifter som 
utfärdats med stöd 
av lagen. 
Dnr 2017-313-2.8. 

 
 

Therese Bengtsson 
enhetschef 
vuxenheten 
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§ 27   

Anmälan av promemoria 2017-08-24 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av promemoria 2017-08-24 med förteckning av 

inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

 

Från och med den 25 maj 2017 till och med den 7 augusti 2017 

 

Protokoll från kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i 

Stockholms stad 

 

A. Protokoll från kommunstyrelsens sammanträde den 17 maj 

2017, utdrag 

§ 3 Hållbarhetsrapport för Stockholms stad 2016. Dnr 119-

1609/2015 

 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 29 

maj 2017, utdrag 

§ 16 Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. Dnr 

159-1936/2016 

 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 12 juni 

2017, utdrag 

§ 19 Riktlinjer för bostadsförsörjningen 2017-2020. Dnr 129-

693/2017 

§ 22 Hastighetsplaner. Trafiksäkerhetsåtgärder i hela staden. 

Dnr 124-893/2017 

§ 25 Principer och metoder för uppföljning och styrning inom 

äldreomsorgen. 

Dnr 152-2128/2016 

 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 21 juni 

2017, utdrag 

§ 3 PM: Uppföljning av budget 2017 – Tertialrapport 1 per den 

30 april med helårsprognos. 

§ 9 PM: Fördelning av statsbidrag inom Stockholms stad som 

förvaltningskommun för finska. Dnr 157-514/2017 

§ 22 PM: Lokala handlingsplaner och åtgärder i staden för att 

motverka våldsbejakande extremism. Dnr 155-1015/2017 
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B. Protokoll från socialnämnden 

 

Protokoll från tillståndsutskottets sammanträde den 20 juni 

2017. 

Protokoll i sin helhet. DOKID: 53307 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde den 21 juni 2017, 

utdrag 

§ 12 Socialtjänstrapport 2016. Dnr 3.1.1.-200/2017.  

§ 15 Uppföljning av stadens lex Sarah rapportering år 2016. Dnr 

3.1.1.-265/2017.  

§ 16 Barn och unga som har sex mot ersättning – sexuell 

exploatering och utsatthet. Dnr 3.2.-80/2017.  

§ 17 Barns delaktighet och rätt att komma till tals i 

handläggningen av LSS-insatser. Dnr 3.4.2-767-/2016 

 

C. Protokoll från miljö-och hälsoskyddsnämnden 

 

Protokoll från miljö-och hälsoskyddsnämndens sammanträde 

den 13 juni 2017, utdrag 

§19 Miljö och miljövanor i Stockholm- Medborgarenkät 2016.  

Dnr 2017-434-1.2.1. 

§ 24 Kemiskt innehåll i förskolematerial. Ett delprojekt inom 

EU-projektet NonHazCity och en del av arbetet med 

kemikaliesmart förskola. Dnr 2017-8324 

 

D. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Medborgarförslag inkom 31 juli 2017 gällande 

”Ladugårdsgärdet försvinner. Medborgarförslaget är sänt till 

både idrottsförvaltningen och Kungliga Djurgårdsförvaltningen 

för besvarande. DOKID: 53281  Se bilaga 1 

 

Medborgarförslag inkom 22 juni 2017 gällande 

”Skateboardpark Sandhamnsgatan. Medborgarförslaget är 

vidaresänt till idrottsförvaltningen. DOKID 52879 Se bilaga 2 

 

Inkom från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) den 4 

augusti 2017 beslut gällande att Carma Care Living AB ansökt 

om tillstånd att bedriva stödboende enligt socialtjänstlagen 

(SoL). Ansökan gäller Carma Stockholm. IVO bifaller Carma 

Care Living AB:s ansökan om tillstånd att bedriva stödboende 

enligt 7 kap § 1 första stycket  SoL vid Carma Stockholm. 
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E. Inkomna domar, beslut och protokoll 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

DOM 2017-07-07 målnr: 21555-16 gällande överklagat beslut, 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 22 september 2016 § 3. 

Laglighetsprövning enligt kommunallagen; fråga om 

överklagbart beslut. Förvaltningsrätten avvisar överklagandet. 

Dnr 2016-468-1.2.1. 

 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

BESLUT 2017-06-19 målnr: 3077-17 gällande överklagat 

beslut, Förvaltningsrätten i Stockholms dom 2017-04-26 i mål 

nr 19918-16 avseende laglighetsprövning enligt 

kommunallagen; nu fråga om prövningstillstånd. Kammarrätten 

meddelar inte prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande 

står därför fast.  

Dnr 2016-425-1.2.1. 

 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

BESLUT 2017-06-26 målnr: 3080-17 gällande överklagat 

beslut, Förvaltningsrätten i Stockholms dom 2017-05-18 i mål 

nr 26398-16 avseende laglighetsprövning enligt 

kommunallagen; nu fråga om prövningstillstånd. Kammarrätten 

meddelar inte prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande 

står därför fast.  

Dnr 2016-524-1.2.4. 

 

Riksdagens ombudsmän, JO 

BESLUT 2017-06-14 dnr 3564-2017 avseende en anmälan från 

enskild som klagat på Östermalms stadsdelsnämnd i enskilt 

ärende. Det som framkommit ger inte JO tillräcklig anledning 

att fortsätta utredningen. Ärendet avslutas. 

Dnr 2017-364-2.8. 
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§ 28   

Information av stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade nämnden om 

följande: 

 

* Pop up-parken 

Parken på Valhallavägen har blivit mycket uppskattad. 

 

* Parkernas dag 26 augusti 2017 

Invigning av Ellen Keys park  (tidigare Jarlaparken) som rustas 

upp sker i samband med Parkernas dag. Invigningen äger rum 

på lördagen. Program finns under 

http://www.stockholm.se/parkernasdag   

 

* Arbetet med den nya parkplanen 

Som ett led i arbete har det pågått en fototävling under 

sommaren. Vinnarens bilder och några av de bästa bidragen 

kommer att visas upp i Pop u-parken. Mer om arbetet finns 

under http://www.stockholm.se/ostermalm/parkplan  

 

* Samarbete Östermalm och Rinkeby ungdomsgård 

Aktivitet #SSFA2017 äger rum den 25 augusti 2017. En fest för 

alla inom Stockholms stad med musik, mat och alkohol- och  

drogfritt. 

 

* Inbjudningar 

” När medborgarna själva får bestämma ” den 29 september. Ett 

frukostmöte i Kulturhuset. Innovativ demokratiutveckling med 

Josh Learner, vd och grundaren av Participatory budgeting 

projekt, New York City. Informationen hålls på engelska. 

 

Information och workshop om kvalitet i särskilt boende för äldre 

äger rum den 12 oktober kl. 09.00 – 15.00. I inbjudan finns en 

länk med PM från SKL gällande rekommendationer i syfte att 

stärka utveckling och kvalitet i särskilda boenden för äldre 

nattetid. 

 

Stockholm Växer – vad händer med de gröna kulturmiljöerna. 

Ett seminarium om kulturhistoriskt värdefulla parkmiljöer och 

hur dessa hanteras i en stad under kraftig expansion. Seminariet 

äger rum den 18 september 2017, kl. 09.00 – 17.00. 

 

*  Hemvärnsövningar i Stockholm den 20 – 27 september 

2017 

http://www.stockholm.se/parkernasdag
http://www.stockholm.se/ostermalm/parkplan
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Livgardet kommer under försvarsmaktsövningen AURORA att 

genomföra bataljonsövningar inne i Stockholm onsdagen den 20 

september till och med onsdagen den 27 september. Under tiden 

kommer stridsutrustade soldater att patrullera runt om på bland 

annat Östermalm. Livgardet skickar ut information till de som 

bor eller verkar i närområdet runt övningsområdena 3-5 dagar 

innan övningen. 
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§ 29   

Övriga frågor 

Maria Antonsson (MP) informerade nämnden om inbjudningar 

som kommit till nämnden. 

 

”När medborgarna själva får bestämma”, ett frukostseminarium 

om innovativ demokratiutveckling med Josh Learner, vd och 

grundare av Participatory budgeting projekt, New York City.  

Seminariet äger rum i Kulturhuset mellan kl. 08.00 – 09.30. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att alla i nämnden ges tillfälle att 

delta. Ersättning för förlorad arbetsinkomst utgår vid 

deltagandet. 

Anmälan till nämndsekreteraren Kerstin Ulander senast den 6 

september. 

 

”Information och workshop om kvalitet i särskilt boende för 

äldre”. Heldagskonferens den 12 oktober 2017 kl. 09.00 – 15.00 

i Princess Hall, Djurgården.  

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att 1+1 deltar från nämnden. 

Dagarvode och ersättning för förlorad arbetsinkomst utgår vid 

deltagande. 

Anmälan till nämndsekreteraren Kerstin Ulander senast den 25 

september 2017. 

 

”Stockholm växer – vad händer med de gröna kulturmiljöerna?” 

Heldagskonferens den 18 september 2017 kl. 8.30 -17.00. 

Kostnad vid deltagande 550 kronor per person. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att 1+1 deltar från nämnden. 

Dagarvode och ersättning för förlorad arbetsinkomst utgår vid 

deltagande. 

Anmälan till nämndsekreteraren Kerstin Ulander senast den 11 

september. 

 

Per Aldeborg (S) och Viveca Wallqvist (MP) informerade 

nämnden om det senaste mötet med förtroenderådet vid 

Kattrumpstullens vård-och omsorgsboende. 

 

Marianne Snell, avdelningschef äldreomsorgen, informerade 

kort om de cykelturer som ägt rum under sommaren för äldre 
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dementa. Cykelturerna har genomförts med en Duo cykel och 

turerna har varit mycket uppskattade av både de äldre dementa 

som deras anhöriga. 
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§ 30   

Försäljningsförbud av tobak enligt tobakslagen 
(1993:581)  
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§ 31  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
stycket föräldrabalken (FB)  
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§ 32  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
stycket föräldrabalken (FB)  
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§ 33  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 
föräldrabalken (FB) 
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§ 34  

Inkommen rapport enligt 14 kap socialtjänstlagen 
(SoL) i egen regi 

Dnr 2017-492-1.2.2. 
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§ 35  

Utredning enligt lex Sarah om påtaglig risk för ett 
missförhållande i verksamhet enligt 14 kap 3 § SoL 

Dnr 2017-270-1.2.2. 
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§ 36   

Utredning enligt lex Sarah om påtaglig risk för ett 
missförhållande i verksamhet enligt 24 b § LSS 

Dnr 2017-479-1.2.2. 
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§ 37   

Utredning enligt lex Sarah om ett missförhållande i 
verksamhet enligt 24 b § LSS 

Dnr 2017-478-1.2.2. 
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§ 38   

Information om inkommen anmälan enligt 14 kap 
socialtjänstlagen (lex Sarah) och 24 f § LSS i enskild 
verksamhet 

Dnr 2017-357-1.2.2. 
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§ 39   

Information om inkommen anmälan enligt 14 kap 
socialtjänstlagen (lex Sarah) och 24 f § LSS i enskild 
verksamhet 

Dnr 2017-432-1.2.2. 
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§ 40   

Inkommen rapport enligt 14 kap socialtjänstlagen i 
egen regi 

Dnr 2017-384-1.2.2. 
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§ 41   

Anmälan av ordförandebeslut i enskilt ärende enligt 
delegationsordning år 2017 

Dnr 2017-510-6. 
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§ 42   

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 6 juli 

2017. 
 


